

District Attorney files charges on thefts of pride flags and related incidents in the Santa Ynez Valley, remarks by The Rev. Randall Day, Rector of St. Mark's-in-the-Valley Episcopal Church in Los Olivos, CA
Contact: 805-245-4921, randall@smitv.org
Texto en español a continuación...

On July 28, 2022, deputies responded to St. Mark's-in-the-Valley Episcopal Church on Nojoqui Avenue in Los Olivos to investigate a report of the theft of a pride flag. Deputies spent several days investigating the report including collecting physical evidence, interviewing victims and witnesses, and tracking down a video of the burning of a pride flag. As a result of their efforts, deputies identified two young adult suspects in the theft who admitted to an additional theft of a pride flag in the Ballard area as well as the burning of one of the flags in a video they shared on social media.

On March 23, 2023, the District Attorney filed charges naming Avi Stone Williams and Joshua Jerome Eligino as the defendants who will be arraigned in the Santa Maria Courthouse on April 19.

Some may wish the matter had been swept under the rug.

Instead, I see it as a moment for all of us to get more clear about public accountability - that we all belong to one another and that basic respect is needed - such basic practices as honoring boundaries, not stealing, not threatening or bullying, not being violent, not maligning or lying about people....

For the young men who are being charged, it is incredibly important for them to understand that there are consequences to damaging actions. Their actions negatively impacted other individuals and whole communities of people, families, children – their neighbors.

I hope this is an experience of growth for these young men that helps them realize more constructive paths of living and self-expression in the future. This growth may come through treatment, therapy, or community service, but has the potential of being an open door to a brighter future for them. They have years to benefit from this moment and the action the District Attorney's office is taking.

The filing of charges affirms for our diverse region that everyone deserves to be safe and that law enforcement, the District Attorney's office, our county government, and members of our community will join together to assure that safety.

I'm grateful for the work done by the staff of the District Attorney's office, the Sheriff's Department, and Supervisor Joan Hartmann and her staff, as well as for the support offered by many other community leaders, area businesses and neighbors.

El fiscal de distrito presenta cargos por robos de banderas del orgullo e incidentes relacionados en el Valle de Santa Ynez, comentarios del Rev. Randall Day, Rector de la Iglesia Episcopal St. Mark's-in-the-Valley en Los Olivos, CA

Contacto: 805-245-4921, randall@smitv.org

El 28 de julio de 2022, los agentes respondieron a la Iglesia Episcopal St. Mark's-in-the-Valley en la avenida Nojoqui en Los Olivos para investigar un informe sobre el robo de una bandera del orgullo. Los agentes pasaron varios días investigando el informe, incluida la recopilación de evidencia física, entrevistando a víctimas y testigos, y rastreando un video de la quema de una bandera del orgullo. Como resultado de sus esfuerzos, los agentes identificaron a dos jóvenes adultos sospechosos del robo que admitieron un robo adicional de una bandera del orgullo en el área de Ballard, así como la quema de una de las banderas en un video que compartieron en las redes sociales.

El 23 de marzo de 2023, el fiscal de distrito presentó cargos nombrando a Avi Stone Williams y Joshua Jerome Eligino como los acusados que serán procesados en el Palacio de Justicia de Santa María el 19 de abril.

Algunos pueden desear que el asunto se hubiera barrido debajo de la alfombra.

En cambio, lo veo como un momento para que todos seamos más claros sobre la responsabilidad pública, que todos nos pertenecemos unos a otros y que se necesita respeto básico, prácticas básicas como respetar los límites, no robar, no amenazar o intimidar, no ser violento, no difamar o mentir sobre las personas....

Para los jóvenes que están siendo acusados, es increíblemente importante que entiendan que las acciones dañinas tienen consecuencias. Sus acciones impactaron negativamente a otros individuos y comunidades enteras de personas, familias, niños, sus vecinos.

Espero que esta sea una experiencia de crecimiento para estos jóvenes que les ayude a encontrar caminos más constructivos de vida y autoexpresión en el futuro. Este crecimiento puede venir a través del tratamiento, la terapia o el servicio comunitario, pero tiene el potencial de ser una puerta abierta a un futuro mejor para ellos. Tienen años para beneficiarse de este momento y de la acción que está tomando la Fiscalía.

La presentación de cargos afirma para nuestra región diversa que todos merecen estar seguros y las fuerzas del orden público, la oficina del fiscal de distrito, el gobierno de nuestro condado y los miembros de nuestra comunidad se unirán para garantizar esa seguridad.

Estoy agradecido por el trabajo realizado por el personal de la oficina del Fiscal de Distrito, el Departamento del Sheriff y la Supervisora Joan Hartmann y su personal, así como por el apoyo ofrecido por muchos otros líderes comunitarios, negocios del área y vecinos.